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Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-03-26

§ 19
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
justerare och datum för justering 

Beslut 
De närvarande ropades upp. Ordförande Johan Kling (C) och 
ledamoten Anna Laine (V) utsågs att justera även dagens protokoll 
§§ 19-42.
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Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-03-26

§ 20
Godkännande av dagordningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer dagordningen i enlighet med förslag 
till beslut.
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§ 21
Medborgarförslag om att stadsdelsnämnden kontaktar 
Svenska Bostäder om att de kontaktar någon 
biodlarförening om möjlighet att sätta upp bikupor på 
lämplig plats i Perennparken. 
-medborgarförslag
SKHLM 2020/169

Beslut 
Medborgarförslaget skickas till förvaltningen för beredning.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att skicka 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning och hör 
enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 267265 biodling
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2020-03-26

§ 22
Medborgarförslag om att inrätta ett "Skärholmens sociala 
pris" 
-medborgarförslag
SKHLM 2020/176

Beslut 
Medborgarförslaget skickas till förvaltningen för beredning

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att skicka 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning och hör 
enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 267268 Skärholmens sociala pris
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2020-03-26

§ 23
Medborgarförslag om att köpa in en mobil teleslinga till 
förvaltningens lokaler 
-medborgarförslag
SKHLM 2020/184

Beslut 
Medborgarförslaget skickas till förvaltningen för beredning.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att skicka 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning och hör 
enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 267270 mobil teleslinga
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2020-03-26

§ 24
Kontinuerlig uppföljning av fritidsverksamheten 
-svar på skrivelse
SKHLM 2019/1044

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har fått i uppdrag att bereda en skrivelse från
Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Miljöpartiet.
Skribenterna önskar få uppgifter om utvecklingen av besökarantalet
i fritidsgårdarna sedan upphandlingen 2019. Skribenterna önskar få
uppgifter om förekomst av drogpåverkade personer och försäljning
av narkotika på fritidsgårdarna. Skribenterna föreslår löpande
rapportering om fritidsverksamheterna till nämnden. Skribenterna
föreslår löpande rapportering om förekomst av drogpåverkade
personer och försäljning av narkotika på fritidsgårdarna.
Förvaltningen bedömer att den befintliga rapporteringen är
tillräcklig för uppföljning av fritidsverksamheten men att det finns
behov för att ytterligare inkludera Fryshuset i förvaltningens
lednings- och utvecklingsarbete. Förvaltningen bedömer att den
befintliga rapporteringen av förekomst av narkotika och försäljning
av narkotika är tillräcklig och att det därmed inte finns behov av
ytterligare rapportering.
Fryshuset rapporterar att det är fler pojkar än flickor som besöker
fritidsgårdarna. Förvaltningen ska fortsätta arbetet för att
verksamheten ska vara välkomnande för både flickor och pojkar

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Särskilt uttalande
Tjänstgörande ersättaren Johan Rönnblom (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ ett 
särskilt uttalande enligt bilaga.

Bilaga
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ.
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2020-03-26

Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ
 
Skärholmens stadsdelsnämnd
Kontinuerlig uppföljning av fritidsverksamheten
 
Johan Rönnblom m.fl. (S)
Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
Vi instämmer i förvaltningens analys av att befintlig uppföljning av 
fritidsverksamheten är tillräcklig. Att öka den administrativa bördan 
på verksamheten känns därför inte aktuell i nuläget. Vad som 
bekymrar oss mer är det låga antalet unga som tar del av 
fritidsverksamheten och det minskade antalet flickor i 
verksamheten. I svaret på skrivelsen framkommer att antalet 
besökare har minskat drastiskt sedan upphandlingen genomfördes 
förra året. Från 5194 besökare under december 2018 till 1318 
besökare i januari 2020. Det är ett bortfall på 74% av besökarna. 
Antalet flickor har minskat från ca 48% i december 2018 till ca 38% 
i januari 2020.
Under den rödgrönrosa styret införde vi ett flertal satsningar för att 
förbättra jämställdheten i stadens fritidsverksamhet. 
Stadsledningskontorets kansli för mänskliga rättigheter hade 
tillsammans med stadsdelarna ett uppdrag att stärka ungas 
organisering och inom ramen för det arbetet genomfördes bland 
annat kompetenshöjande utbildningar av fritidsverksamhet kring 
jämställdhet, normkritik och antirasism. Det anställdes också lokala 
projektledare som jobbade uppsökande för att stärka ungas 
rättigheter, bland annat i Skärholmen. Det ledde till att tjejgrupper 
startade och att antalet tjejer på fritidsgårdarna ökade. Vi beklagar 
att det arbetet har lagts ned av det grönblåa styret.
Vi är tre partier som skulle vilja se högre ambitioner kring 
fritidsverksamheten i stadsdelen än det grönblåa styrets besparingar. 
Alla barn och unga i vår stadsdel ska ha rätt till en meningsfull 
fritid. Fritidsverksamheten fyller dessutom en viktig roll i det 
förebyggande och kompensatoriska arbetet för att utjämna barn och 
ungas livsvillkor i en stadsdel med stora socioekonomiska 
utmaningar. Det är anmärkningsvärt att besöksantalet tillåts minska 
och ojämställdheten öka, vi förväntar oss att majoriteten agerar för 
att säkerställa en förbättrad tillgång för stadsdelens unga att ta del 
av en meningsfull fritidsverksamhet.
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/1044-4 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 

Kontinuerlig uppföljning av Fritidsverksamheten.
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 SKHLM 2019/1044-1 Skrivelse; Kontinuerlig uppföljning av 
Fritidsverksamheten.
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2020-03-26

§ 25
Underskottet inom äldreomsorgen i Skärholmens 
stadsdelsnämnd 
-svar på skrivelse
SKHLM 2019/1041

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet har inkommit med en skrivelse om underskottet inom
den kommunala hemtjänsten i Skärholmens stadsdelsnämnd. I
skrivelsen efterfrågar Vänsterpartiet svar på ett antal frågor kopplat
till personalens arbetstid kontra de insatser som genomförs hemma
hos den enskilde och varför hemtjänsten belastas med ett
minusresultat.
Förvaltningen redogör för de frågor som Vänsterpartiet önskar svar
på. Verksamheten har många olika parametrar att ta hänsyn till.
Utmaningen ligger i att skapa goda och effektiva förutsättningar för
medarbetarna vilket i sin tur kräver att verksamheten har en effektiv
och ekonomisk schemaplanering, med ett system som stödjer
uppföljning av kontinuitet, produktivitet och debiteringsgrad.

Förslag till beslut
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Vänsterpartiet och 
Socialdemokraterna, ett förslag till beslut enligt bilaga.
Tjänstgörande ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) anmäler att 
Feministiskt initiativ ansluter sig till förslaget, som sitt 
ersättaryttrande.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens samt Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiets.  Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till 
förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Ledamoten Anna Laine (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Johan Rönnblom (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.
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Bilaga
Förslag till beslut, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet samt 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet samt Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande
 
Skärholmen stadsdelsnämnd
2020-03-26
Underskottet inom äldreomsorgen i Skärholmens stadsdelsnämnd
 
Johan Rönnblom m.fl. (S)      
Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
Förslag till beslut
 
Att                delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
 
Att                återkomma med svar på vilka åtgärder som finns för 
de brister som framkommer i svaret på skrivelsen
 
Att                 därutöver anföra
 
Vi vill tacka för de utförliga svar som nämnden fått på skrivelsen 
och det är glädjande att läsa att reflektionstid nu är schemalagd för 
medarbetarna. I svaren framkommer dock en del brister inom 
verksamheten exempelvis når man inte målvärdet för produktivitet 
och inte utförandegraden. Vi skulle vilja veta hur dessa brister 
planeras att åtgärdas eller vad som behövs i form av resurser för att 
åtgärda dessa.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 265653 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om underskott 

inom äldreomsorgen Skärholmens stadsdelsförvaltning
 SKHLM 2019/1041-1 Skrivelse; Underskottet inom 

äldreomsorgen i Skärholmens SDN.
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§ 26
Boendeplan för äldre i regionen Västra söderort 2021 
med utblick mot 2040 
SKHLM 2020/126

Beslut 
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region västra söderort.

Sammanfattning av ärendet 
Staden har delats in i fyra regioner; innerstaden, västerort, östra
söderort och västra söderort. Skärholmen ingår i region västra
söderort tillsammans med Hägersten-Liljeholmen och Älvsjö.
Respektive region ska revidera den gemensamma
äldreboendeplanen. Planen är ett underlag för att klara behovet av
vård- och omsorgsboenden för äldre på kort och på lång sikt.
Arbetet samordnas av äldrenämnden och regionens boendeplan ska
fastställas av respektive stadsdelsnämnd.
Underlaget till boendeplanen har tagits fram i samarbete mellan
stadsdelsförvaltningarna Hägersten-Liljeholmen, Älvsjö och
Skärholmen. Planen bifogas tjänsteutlåtandet och förvaltningen
föreslår att nämnden godkänner boendeplanen för region Västra
Söderort.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Särskilt uttalande
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Vänsterpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga.

Bilaga
Särskilt uttalande, Vänsterpartiet
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2020-03-26

Bilaga, särskilt uttalande, Vänsterpartiet
2020-03-26
 
Boendeplan för äldre i regionen Västra söderort 2021 med utblick 
mot 2040
Anna Laine m.fl. (V)
 
Särskilt uttalande
Det var Vänsterpartiet som under förra mandatperioden initierade 
arbetet med ett mer systematiskt arbete för boende för äldre, arbetet 
omfattade bland annat ett nära samarbete mellan äldrenämnden och 
exploateringsnämnden men också med privata byggaktörer. Detta 
eftersom vi vet att den demografiska utvecklingen kommer att leda 
till en större andel äldre i staden och att det kommer att ställa krav 
på olika typer av boende för att möta olika behov för en allt större 
grupp äldre. Samt att detta är ett arbete som behöver ledas av 
kommunerna och ingenting som kommer att lösas av sig själv, det 
är glädjande att se att även nuvarande majoritet fortsatt på den 
vägen.
Rörande boende för äldre med psykisk ohälsa anser vi att staden 
behöver ta ett kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att 
nya profilboenden bör etableras som KÖV – kommunövergripande 
verksamhet.  
De lokala boendeplanerna för äldre ger ett viktigt underlag för 
framtida planering och utbyggnad av olika sorters boenden för 
äldre. Det är viktigt att detta underlag får genomslag i 
stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden arbetar för att se till att det behov som lyfts 
fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 
ska vara möjligt så behövs boendeplanerna tas fram i nära 
samarbete med dessa nämnder. Framöver skulle det vara önskvärt 
att det i de lokala boendeplanerna för äldre framgår hur planeringen 
av nya boende för äldre faktiskt ser ut i antal bostäder i olika 
kategorier i markanvisningar och detaljplaner i det område som 
planen omfattar.
 
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/126-2 (Godkänd - R 1) Tjut 126.
 SKHLM 2020/126-4 Boendeplanering för äldre i regionen 

Västra Söderort 2021 slutversion.
 SKHLM 2020/126-3 Bilaga - tabellmall västra söderort 2021 

slutversion.
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Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-03-26

§ 27
Boendeplan 2020-2030 bostäder med särskild service 
SoL och LSS 
-beslutsärende
SKHLM 2020/133

Beslut 
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region västra söderort.
Underlaget skickas till Socialförvaltningen.

Sammanfattning av ärendet 
Staden har delats in i fyra regioner; innerstaden, västerort, östra
söderort och västra söderort. Skärholmens stadsdelsnämnd ingår i
region västra söderort tillsammans med Hägersten-Liljeholmen och
Älvsjö.
Respektive region har tagit fram dokument där det gemensamma
behovet av ombyggnation, avveckling, nyproduktion och
inriktningar analyseras gällande särskilt boende för personer med
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL. Arbetet samordnas av
socialnämnden och regionens boendeplan ska fastställas av
respektive stadsdelsnämnd.
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner boendeplanen för
region västra söderort.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.
Särskilt uttalande
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, ett särskilt uttalande enligt bilaga.

Bilaga
Särskilt uttalande, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ
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Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-03-26

Bilaga, särskilt uttalande, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ
 
Skärholmen stadsdelsnämnd
 
2020-03-26
Boendeplan 2020-2030 bostäder med särskild service SoL och LSS
 
Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
Särskilt uttalande
Boendeplanen för SoL och LSS ger ett viktigt underlag för framtida 
planering och utbyggnad. Under förra mandatperioden togs flera 
steg för att komma tillrätta med bostadsbristen för personer med 
funktionsnedsättning, en boendeplan och ekonomiska 
stimulansbidrag togs fram.
Det framgår av boendeplanen att det finns brist på boenden redan 
idag och att behovet kommer att öka de kommande åren. Bristen 
riskerar att leda till att anhöriga tvingas ta stort ansvar när staden 
inte lever upp till sin skyldighet att leverera bostäder åt alla. Därför 
är det av yttersta vikt att detta underlag får genomslag i 
stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden arbetar för att se till att det behov som lyfts 
fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 
ska vara möjligt behövs ett nära samarbete mellan dessa 
förvaltningar och stadsdelsförvaltningarna så att det finns utrymme 
för nybyggnation inom pågående planering.
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/133-2 (Godkänd - R 1) Tjut 133.
 SKHLM 2020/133-4 Boendeplan västra söderort 

excelformulär 2020.
 SKHLM 2020/133-3 Boendeplan västra söderort 2020, 

särskilt boende LSS.
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§ 28
Månadsrapport per februari månad 2020 
-beslutsärende
SKHLM 2020/167

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens förslag till månadsrapport.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans för februari
2020 efter åtgärder, budgetjusteringar, prestationsförändringar och
resultatöverföringar.
 

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 268180 (Godkänd - R 1) Månadsrapport per februari 2020
 268107 Bilaga 1, Förvaltningens månadsrapport februari 

2020
 268179 Bilaga 2, ub071a_februari
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§ 29
Förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser 
om vård av unga (LVU) 
-beslutsärende, omedelbar justering
SKHLM 2020/168

Beslut 
1. Att enligt 43 § LVU förordna följande tjänstepersoner vid
Skärholmens stadsdelsförvaltning
Anna Toll
Anna-Karin Svensson
Lidia Lara Salazar
Marie Rosengren Andersson
Annica Bacuzzi
Lena Svensson
Sirpa Tamminen
Sofia Slotte
Åsa Holmström
rätten att att begära biträde av polismyndighet eller i vissa fall
biträde av kriminalvård för att genomföra beslut om vård eller
omhändertagande.
2. Att upphäva tidigare beslut om förordnanden av tjänstepersoner.
3. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
I lagen om vård av unga, LVU(SFS 1990:52), anges att
socialnämnden har möjlighet att förordna tjänstepersoner att besluta
om biträde av polismyndighet eller kriminalvård. Ett förordnande
innebär att nämnden måste namnge de personer som får besluta om
polishandräckning. Stadsdelsförvaltningens socialtjänst har fått nya
chefer och andra har slutat efter nämndens senaste förordnanden om
biträde av polismyndighet eller kriminalvård. Beslut om tillägg av
förordnandena vid Skärholmens stadsdelsförvaltning behöver göras
och om att upphäva förordnanden av tjänstemän som slutat sin
anställning på stadsdelen.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 266734 (Godkänd - R 1) Förordnande enligt lagen med 

särskilda bestämmelser om vård av unga
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2020-03-26

§ 30
Förlängning av avtal lokalvård förskola och fritid i 
Skärholmen 
-beslutsärende
2018/000335

Beslut 
1. Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att förlänga avtal gällande 
lokalvård till förskola och fritid i Skärholmen med två (2) år från 
och med den 16 juli 2020 till och med den 15 juli 2022.
2. Nämnden delegerar till stadsdelsdirektören att underteckna 
överenskommelse om förlängning av avtal gällande lokalvård till 
förskola och fritid i Skärholmen med Fervent Cleaning Company 
AB, från och med den 16 juli 2020 till och med den 15 juli 2022.

Sammanfattning av ärendet 
Sedan den 16 juli 2018 har Skärholmens stadsdelsnämnd haft ett
avtal med Fervent Cleaning Company AB om lokalvård till förskola
och fritid. Avtalet innehåller en förlängningsoption som ger rätt att
förlänga avtalet till samma villkor i två (2) plus två (2) år.
Utifrån de avtalsuppföljningar som genomförts och den
kontinuerliga dialogen förvaltningen har med leverantören bedömer
förvaltningen att avtalet fungerar tillfredställande och att
leverantören utför det som åligger denne enligt avtalet.
Mot denna bakgrund föreslår förvaltningen att avtalet förlängs med
två (2) år från och med den 16 juli 2020 till och med den 15 juli
2022.

Förslag till beslut
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut 
enligt bilaga.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens samt Vänsterpartiet och Feministiskt 
initiativs. Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till 
förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Ledamoten Anna Laine (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.
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Bilaga
Förslag till beslut, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande.
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Bilaga, förslag till beslut, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, 
som sitt ersättaryttrande
 
Skärholmen stadsdelsnämnd
Avtal lokalvård förskola och fritid i Skärholmen
Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
Förslag till beslut
 
Att                inte förlänga avtal gällande lokalvård till förskola och 
fritid i Skärholmen
 
Att                påbörja arbetet med att återta lokalvård för stadsdelens 
verksamheter i egen regi till dess att avtalsperioden tagit slut den 16 
juli 2020
 
Att                därutöver utöver anföra
 
Lokalvård är grundläggande för all stadens verksamhet och i 
förlängningen för servicen till medborgarna, det går inte att bedriva 
god och ändamålsenlig verksamhet i lokaler som inte är rena och 
hålls efter. Vänsterpartiet anser att grundläggande kommunal 
verksamhet ska bedrivas i egen regi.
Enligt Fackförbundet Kommunal är prispress och brist på 
kvalitetskrav generellt vanligt vid upphandling av lokalvård, vilket 
påverkar arbetsvillkor som arbete på kvällar och helger istället för 
dagtid. I vissa delar av städbranschen är det också vanligt med 
deltidstjänster. Många lokalvårdare har tillfälligt arbets- eller 
uppehållstillstånd, vilket gör att de har en särskilt utsatt 
arbetssituation. 
För de flesta skulle det inte vara tänkbart att annan grundläggande 
verksamhet, så som förskolepersonal eller undersköterskor helt 
omfattades av tjänster som staden köpte in. Verksamhet i egen regi 
är också enda sättet för staden att säkerställa goda arbetsvillkor, 
rätten till heltid, kollektivavtal och personalförmåner. Det är 
märkligt att de som utför en så för staden viktig verksamhet inte ska 
omfattas av stadens personalförmåner och personaltrygghet. Det är 
också enda sättet att säkerställa att det material som används har 
höga miljökrav.
Lokalvård i egen regi skulle i högre grad kunna utföras på dagtid 
där det passar verksamheten, vilket minskar obekväm arbetstid. 
Lokalvårdarna skulle ingå i ett socialt sammanhang, kunna växla 
arbetsuppgifter vid behov och där så passar vara den extra vuxna 
person som så väl behövs i många verksamheter. Inte minst skulle 
en kommunal anställning garantera kollektivavtalsenlig lön, 
tjänstepension och försäkringar för alla lokalvårdare.
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Att bedriva verksamhet i egen regi ger full rådighet över 
verksamheten, vilket ger mer flexibilitet och möjlighet att vid behov 
göra snabba ändringar i upplägget. Man får bättre kontroll över 
kvaliteten på arbeten, och administrationen kring upphandling och 
uppföljning blir överflödig. När man läser tjänsteutlåtandet står det 
också klart hur mycket administrativt merarbete som privata 
utförare skapar. Att ha verksamheten i egen regi är en mer effektiv 
användning av skattepengar än den nuvarande modellen.
Därför yrkar vi på att avtalet inte förlängs och att arbetet med att 
anställa nya medarbetare påbörjas omgående så att ny personal 
finns på plats när avtalet löper ut. Att rekrytera ny personal borde 
inte vara svårt då staden har kollektivavtal och bra 
personalförmåner och därmed är tryggare arbetsgivare.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 266607 (Godkänd - R 2) Förlängning av avtal 
 270571 Avtal lokalvård till förskola och fritid i Skärholmen
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§ 31
Serveringstillstånd för Konditori Lyran 
-beslutsärende, omedelbar justering
SKHLM 2020/157

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Konditori Lyran i Bredäng ansöker om tillstånd för att få servera
spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker till
allmänheten kl. 11:00 – 01:00 inomhus samt på uteservering.
Krögaren uppvisar ett ansvarsfullt förhållningssätt till
alkoholservering. Förvaltningen ser också restaurangen som ett
positivt inslag i stadsdelsområdet. Utifrån detta föreslår
förvaltningen att Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om
serveringstillstånd till Konditori Lyran.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 266932 (Godkänd - R 1) Serveringstillstånd Konditori Lyran
 SKHLM 2020/157-1.2 Remiss till SDN (3/3)
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§ 32
Motion om att införa metoden GVI mot vapenvåldet 
-svar på remiss
SKHLM 2020/113

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remiss från kommunstyrelsen avseende motion om 
införandet av metoden GVI mot vapenvåld.

Sammanfattning av ärendet 
En motion av Sissela Nordling Blanco och Anna Rantala Bonnier
(Fi) inkom den 16 april 2019 till kommunfullmäktige. Motionärerna
menar att staden måste göra mer för att få slut på vapenvåldet. De
föreslår att kommunfullmäktige beslutar om att Stockholms stad,
likt Malmö stad, inför nya arbetssätt mot skjutningarna med
inspiration från den amerikanska modellen Group Violence
Intervention.
Förvaltningen anser att det är av högsta vikt att arbeta både
förebyggande och reaktivt mot det ökande vapenvåldet.
Förvaltningen anser dock att staden ska avvakta utvärderingen av
arbetet i Malmö för att se om det kan vara en modell som passar
staden. Förvaltningen anser att det är av stor vikt att staden följer
arbetet och utvecklingen i Malmö under 2020. Förvaltningens
bedömning är även att denna metod, om den tas till Stockholm,
behöver hållas ihop och genomföras centralt.

Förslag till beslut
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
belsut, förvaltningens samt Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativs, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Ledamoten Anna Laine (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Johan Rönnblom (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget  förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget  förslag till beslut.
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Bilagor
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.
Skärholmens stadsdelsnämnd
Motion om att införa metoden GVI mot vapenvåldet
 
Johan Rönnblom m.fl. (S)
Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
Vi yrkar att nämnden beslutar att:
          •                    Föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen
          •                    Därutöver anföra följande
 
De senaste åren har antalet skjutningar i Stockholm ökat drastiskt. 
Många gånger är både förövare och offer unga män som rör sig i 
kriminella miljöer, men som samhället med befintliga insatser inte 
lyckats nå.
Därför anser vi att Stockholms stad skyndsamt bör besluta om att 
införa metoden ”sluta skjut” som kommer från den amerikanska 
modellen Group Violence Intervention (GVI) och som haft mycket 
goda resultat på de platser i USA där den prövats.
Vi välkomnar att förvaltningen delar vår uppfattning att det är 
viktigt att arbeta med frågan om vapenvåldet, men vi ställer oss 
frågande till inställningen att staden bör avvakta i väntan på 
metodens utvärdering trots att den uppföljning som hittills gjorts av 
metoden indikerar positivt resultat. Självklart är det viktigt med 
evidensbaserade metoder, men bristen på evidens har inte hindrat 
majoriteten när det har handlat om att införa exempelvis 
obligatoriska orossamtal för unga som begått brott.
Vi menar att staden inte har tid att vänta på att fler unga liv ska gå 
förlorade. Vi hoppas att den blågröna majoriteten inser allvaret i 
situationen och bifaller motionen om att, likt Malmö, införa nya 
metoder mot vapenvåldet med inspiration från den amerikanska 
modellen Group Violence Intervention.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 266930 (Godkänd - R 2) Svar på remiss gällande införande 

av GVI mot vapenvåldet
 SKHLM 2020/113-1.1 Motion om inför metoden GVI mot 

vapenvåldet
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§ 33
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad 
-svar på remiss, omedelbar justering
SKHLM 2020/158

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att lämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som remissvar.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Remiss av Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad 
har inkommit till förvaltningen på remiss. Från den 1 juli 2020 
kommer asylsökandes möjligheter att flytta till eget boende (EBO) i 
vissa områden att vara begränsade, efter en lagändring som trädde i 
kraft 1 januari 2020. 32 kommuner, varav Stockholms stad är en, 
ska få anmäla till Migrationsverket att en eller flera delar av 
kommunen ska omfattas av regleringen. De delar av kommunen 
som anmäls till Migrationsverket ska ha socioekonomiska 
utmaningar.
För att kunna identifiera relevanta områden att anmäla till 
Migrationsverket har staden använt sig av SCB:s demografiska 
statistikområden (DeSo-områden). Det finns bland annat fyra 
variabler som visar hur den socioekonomiska tyngden ser ut 
avseende arbetslöshet, utbildningsgrad, inkomster och utländsk 
bakgrund. Vid samkörning av dessa fyra variabler framträder 15 
områden som finns inom stadsdelarna Tensta, Rinkeby, Husby och 
ett område i Skärholmen.
Stockholms stad kommer anmäla dessa områden till 
Migrationsverket. Staden kommer noga att följa utvecklingen så att 
det framöver blir möjligt att justera utifrån en djupare analys 
avseende statistik, effekter och konsekvenser.
Förvaltningen är positiv till regleringen och att Stockholms stad 
anmäler DeSo-området i Skärholmen till Migrationsverket

Förslag till beslut
Tjänstgörande ersättaren Johan Rönnblom (S) anmäler för 
Socialdemokraterna ett förslag till beslut enligt bilaga 1.
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 2.
Ledamoten Anna Laine (V) anmäler för Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, ett förslag till 
beslut enligt bilaga 3.
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Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns fyra förslag till 
beslut, förvaltningens, Socialdemokraternas, Sverigedemokraternas 
samt Vänsterpartiets och Feministiskt initiativs, som sitt 
ersättaryttrande. Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till 
förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Tjänstgörande ersättaren Johan Rönnblom (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut.
Ledamoten Anna Laine (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut.
Tjänstgörande ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Bilaga 1
Förslag till beslut, Socialdemokraterna.

Bilaga 2
Förslag till beslut, Sverigedemokraterna.

Bilaga 3
Förslag till beslut, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande.
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad
Remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2020/299
 
Johan Rönnblom m. fl (S)
 
Förslag till beslut
1. Förvaltningens förslag till remissvar godkänns delvis
2. Nämnden tillägger att hela Skärholmens stadsdelsområde bör 
anmälas till
Migrationsverket som begränsat område för asylsökande att bosätta 
sig på egen hand.
3. Därutöver anföra följande
Det är en mänsklig rättighet att söka skydd undan krig och 
förföljelse och det är vårt ansvar
att hjälpa människor som är i behov av skydd. För en ansvarsfull 
integration är det av stor vikt
att samhället arbetar för att de som beviljas skydd snabbt ska kunna 
komma in i samhället.
Genom att skapa förutsättningar och tidigt sätta in verktyg och 
insatser får människor
möjlighet att snabbt etablera sig. I skolan och arbetslivet, i 
föreningslivet och i samhället i
stort. Vi menar att ett bra mottagande utgår ifrån den enskildes 
behov och vad som är bäst för
den enskildes möjlighet att delta i samhällets olika delar.
1994 inför den borgerliga regeringen Lagen om eget boende (EBO) 
som innebär att
asylsökande kan välja bort Migrationsverkets anläggningsboende 
för att flytta till och bosätta
sig i ett eget ordnat boende. Konsekvenserna av lagstiftningen som 
infördes har lett till att
mottagande av asylsökande har varit skevt fördelat i landet under 
många år. Där några
kommuner och vissa stadsdelar inom en kommun har haft en stor 
andel asylsökande medan
andra kommuner inte haft några asylsökande bosatta. Vi 
socialdemokrater har varit skeptiska
till EBO eftersom vi ser att asylsökande som ordnar eget boende 
ofta bosätter sig i områden
som tampas med bland annat trångboddhet, hög arbetslöshet, låg 
utbildningsnivåer och låga
inkomster. Systemet med EBO har inte gynnat integrationen utan 
tvärtom, ojämlikheten har
istället förstärkts i några områden. Att lagen om eget boende 
begränsas och att kommunerna
får större rådighet samspelar väl med bosättningslagen som 
säkerställer att alla kommuner tar
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emot nyanlända.
Stadsledningskontorets förslag på områden som ska undantas för 
asylsökande att bosätta sig
på egen hand grundar sig på fyra variabler som visar hur den 
socioekonomiska tyngden ser ut
avseende arbetslöshet, utbildningsgrad, inkomster och utländsk 
bakgrund. Vid samkörning av
de fyra variabler har man identifierat 15 områden i fyra stadsdelar 
som utmärker sig. Det är
bra att variablerna som har använts kommer från öppen data och hur 
verkligheten ser ut i
Stockholm. Det är också viktigt att det är lätt att begripa varför 
begränsningarna finns.
Vi saknar däremot en viktig variabel som tydligt illustrerar var det 
kan finns socioekonomiska
utmaningar. Trångboddhet har oerhört negativa effekter på 
människors mående. För barn som
växer upp i trångboddhet innebär trångboddhet att de inte kan läsa 
läxor i lugn och ro och inte
heller kan vänner komma över för att leka. Barnen hänvisas till 
offentliga utrymmen för
läxläsning och socialt umgänge. Trångboddheten innebär också 
begränsningar för den
personliga integriteten, vilket i sin tur är negativt för människors 
hälsa. Vi vet utifrån
myndigheters rapporter och Skillnadernas Stockholm, rapporten 
som stadens
hållbarhetskommission tog fram, att trångboddheten samspelar med 
de andra variablerna som
visar på socioekonomiska segregationen i vår stad.
Mottagandet av asylsökande är primärt ett statligt åtagande och ska 
så förbli. Men för att
mottagande ska bli bra är det viktigt att kommunerna ges goda 
planeringsförutsättningar för
att säkerställa ett socialt hållbart mottagande för individen. Om 
staden ska kunna lägga en god
grund för att nyanlända (asylsökande som beviljats uppehållstånd) 
snabbt ska kunna etablera
sig och inte hamna i segregation är det avgörande att arbetet kan 
påbörjas redan när de är
asylsökande. Att börja sin tid i Stockholm som trångbodd i ett 
område som tampas med
arbetslöshet, låga skolresultat och andra utmaningar är ingen bra 
start för någon som har
kommit till Sverige. Därför önskar vi att trångboddhet tillförs som 
en variabel.
I förslaget för vilka områden i Stockholm som ska undantas för 
asylsökande att bosätta sig på
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egen hand har inte hela stadsdelar ingått i begränsningen utan 
avgränsningen sträcker sig till
områden inom stadsdelarna. Vilket innebär att asylsökande kan 
hamna i en situation där
samhället genom Migrationsverket meddelar att de får bo i ett eget 
ordnat boende på ena
gatan men däremot inte på gatan bredvid. Trots att gatorna ligger i 
samma stadsdel. Vi menar
att det inte är på något logiskt att staden väljer att begränsa vissa 
delar av en stadsdel istället
för hela stadsdelen. Det inte går att garantera att informationen som 
ges till asylsökande är
tillräckligt tydlig och risken för att förvirring uppstår är stor. Vilket 
riskerar att leda till att
stadsdelsförvaltningarna tvingas i större utsträckning att handlägga 
frågor som är
Migrationsvaret ansvar att besvara och hantera. Därför föreslår vi 
att hela stadsdelarna ska
anmälas som begränsade områden för asylsökande att ordna eget 
boende i. I Skärholmens
stadsdelsområde är det enligt förslaget några kvarter mitt i 
Skärholmen som ska omfattas,
vilket blir väldigt petigt och antagligen får mycket begränsad effekt. 
Även om vi uppskattar
stadens ambition att grunda EBO-regleringen på data, tycker vi att 
kriterierna behöver
tillämpas på större sammanhållna områden. Vi tror inte att 
segregationen kan bekämpas på
kvartersnivå. Troligen behöver alla våra områden i Skärholmen - 
Vårby, Skärholmen, Sätra
och Bredäng - anmälas som begränsade områden.
Genom en aktiv politik kan segregationen brytas och jämlikheten 
öka. I vår stad ska alla
kunna växa och förverkliga sina drömmar. I nära samverkan med 
myndigheter, näringslivet
och föreningslivet skapar vi tillsammans goda förutsättningar för ett 
Stockholm för alla.
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Bilaga 2, förslag till beslut, Sverigedemokraterna
Skärholmens Stadsdelsnämnd
2020-03-26
 
Tapani Juntunen (SD)
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad
Förslag till beslut
1. Att delvis bifalla förslaget
2. Därutöver vill vi anföra följande:
Stadsdelsnämnden har på remiss mottagit möjligheten att yttra sig 
gällande anmälan av kommunområden till undantag av den nya 
EBO-lagstiftningen som träder i kraft 1 juli 2020.
Vi Sverigedemokrater ser positivt på att dagersättning och särskilt 
bidrag utgår vid nyanländas flytt till områden med socioekonomiska 
utmaningar. Genom att stoppa inflödet av nya personer som 
behöver integreras, kan segregationen stävjas.
Vi ställer oss dock frågande kring varför man ämnar att anmäla en 
del av Stockholms Stads utsatta områden för detta undantag. Istället 
bör samtliga områden som på sikt riskerar få en förvärrad situation, 
inkluderas. Vi anser att utgångspunkten för undantag i EBO-
lagstiftningen ska grunda sig i rapporten ”Kriminell påverkan i 
lokalsamhället – En lägesbild för utvecklingen i utsatta områden” 
(2019, Nationella operativa avdelningen). Därför bör Stockholms 
Stad anmäla följande områden till undantag:

Husby
Rinkeby/Tensta
Älvsjö/Solberga
Bredäng
Hagsätra/Rågsved
Hässelby/Vällingby
Vårberg
Östberga
Att enbart fokusera på områden som betecknas som särskilt utsatta 
och utelämna utsatta områden innebär en förvärrad situationen i 
områden som idag klassas som utsatta områden. På sikt riskerar 
därför de områden som idag klassa som utsatta inom en nära 
framtid bli klassade som särskilt utsatta.
Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna
Att: även områden som betecknas som utsatta omfattas av 
undantaget i EBO-lagen.
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Bilaga 3, förslag till beslut, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, 
som sitt ersättaryttrande
Skärholmens stadsdelsnämnd
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad
Anna Laine mfl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)
 
förslag till beslut:
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut
2. Att stadsdelsnämnden ska lämna följande svar på remissen:
Genom en förändring i lagen (1994:137) om mottagande av 
asylsökande (LMA) som trädde
i kraft 1 jan 2020 ges kommuner möjlighet att undanta vissa 
områden för asylsökande att bosätta sig i. Förändringen innebär 
också att asylsökande, som flyttar till eget boende i vissa områden 
med socioekonomiska utmaningar, som huvudregel inte får rätt till 
dagersättning, under förutsättning att kommunen anmält området till 
Migrationsverket. Syftet med förslaget är att asylsökande i fler fall 
än i dag ska välja att bo i områden där det finns förutsättningar för 
ett socialt hållbart mottagande och att de negativa sociala 
konsekvenserna av asylsökandes eget boende ska minska.
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ blundar inte för att Eget 
boende (EBO) har medfört problem och att förändringar kan vara 
nödvändiga. Effekter som EBO medfört är trångboddhet och att 
kvinnor som bor i inom EBO har en tendens att i lägre utsträckning 
delta i svenskundervisning eller annan sysselsättning än kvinnor 
som bor på Anläggningsboende (ABO) under asyltiden. På längre 
sikt riskerar det att påverka förutsättningarna för en snabbare 
etablering i arbets- och samhällslivet.  Migrationsverket har också 
ett ansvar att
se till att utsatta grupper får det skydd de behöver på anläggningen, 
vilket kan skapa förutsättningar för att tidigt upptäcka förekomst av 
våld mot kvinnor och barn.
Systemet med EBO kan också innebära att asylsökande inte i 
samma utsträckning omfattas av alla etableringsinsatser som 
samhället har att erbjuda. Det handlar bland annat om 
samhällsvägledning, att länka till förskola och skola, samt att 
uppmärksamma behov hos nyanlända barn. 
Vi vet däremot inte vad de här begränsningarna som förslaget 
innebär kommer att ha för effekter för barn som kan tvingas flytta 
mellan olika anläggningar eller påverkas av att föräldrarna riskerar 
att bli än mer ekonomiskt utsatta, då de även riskerar att förlora sin 
ersättning. Vi anser att barnperspektivet bör utredas och belysas i än 
högre utsträckning.
Vi vet heller inte vilka kostnader det kommer att innebära för 
kommunen i form av ökande informationsinsatser eller ekonomisk 
nödhjälp om staten drar sig ur i högre utsträckning även detta skulle 
behövas utreda ytterligare.
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Det vi däremot vet genom uppgifter från Migrationsverket är att i 
juli 2019, bodde omkring 56 procent i eget boende. Det beror dels 
på att många upplever anläggningsboenden som nedbrytande, dels 
på att man upplever närheten till släktingar och andra landsmän som 
en trygghet och slutligen på att det finns en brist på andra 
boendealternativ.
Att många bosätter sig i samma områden beror på att Stockholm är 
en segregerad stad och att det är svårt att hitta hyresrätter med 
rimlig hyra i alla områden av staden. Detta är en konstaterad 
konsekvens av de omfattande ombildningar som genomfördes under 
Alliansstyret 2007-2014. Detta visar i sin tur på det stora behovet av 
att bygga fler hyresrätter med rimliga hyror över hela staden samt 
att inte genomföra några ombildningar av äldre hyresrätter till 
bostadsrätter. Det kommer inte att uppstå fler boendemöjligheter i 
mer välbeställda kommuner eller stadsdelar i Stockholm bara för att 
de asylsökande mister sin dagersättning.
Vi menar därmed att lagändringen inte kommer få de effekter som 
man hoppas att den ska ha. För att uppnå målen om att skapa 
förutsättningar för ett social hållbart mottagande, måste vi i stället 
arbeta vidare med det åtgärder som arbetades fram under den förra 
majoriteten genom Skillnadernas Stockholm, genom att förstärka 
socialtjänst, förskola, skola och öka möjligheterna att nå goda 
levnadsvillkor. Det handlar om att arbetsmarknadsinsatser görs för 
att underlätta vägar till arbete och självförsörjning och att 
bostadsbolagen har insatser för att komma tillrätta med och 
förhindra otillåtna andrahandsuthyrningar och minska trångboddhet. 
Stadsdelsnämnderna har också de senaste åren, tillsammans med 
andra ansvariga nämnder och bolagsstyrelser, lagt mycket resurser 
på socialt förebyggande åtgärder.
Vi anser att de människor som sökt sig till Sverige undan krig och 
förtryck ska ges goda förutsättningar och möjligheter att komma in i 
samhället. Vi tror inte på en politik som domineras av sanktioner 
och indragna bidrag för de asylsökande som, i likhet med andra 
invånare, vill besluta om sin egen bostadsort, eller bostadsområde.
 
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/158-3 (Godkänd - R 1) Remissvar.
 SKHLM 2020/158-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: 

KS 2020/299 Tjänsteutlåtande
 SKHLM 2020/158-1.1 KS 2020/299 Bilaga 2 
 SKHLM 2020/158-1.2 KS 2020/299 Bilaga 1
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§ 34
Stadens arbete mot våldsbejakande extremism 
-svar på remiss, omedelbar justering
SKHLM 2019/960

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har under 2019 granskat stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism. Syftet med granskningen är att bedöma
om styrelser och nämnder bedriver ett strukturerat arbete för att 
motverka våldsbejakande extremism.
Revisionskontoret lämnar tre rekommendationer till 
stadsdelsnämnden utifrån resultatet av granskningen:
1. Säkerställa att berörda medarbetare fullföljer stadens 
webbaserade utbildning om våldsbejakande extremism.
2. Utveckla rapporteringen till nämnden kring uppföljningen av 
aktiviteter i handlingsplanerna och en samlad analys av arbetet.
3. Förtydliga hur samverkan med civilsamhället i arbetet mot 
våldsbejakande extremism ska utvecklas.
Utbildning av personal pågår enligt den planering som finns och det 
arbetet kommer att fortsätta under 2020. Förvaltningen har
förtydligat uppföljningen av aktiviteterna i handlingsplanen i 
samband med verksamhetsberättelsen för år 2019. Förvaltningen 
föreslår att invänta den vägledning för samverkan med 
civilsamhället som kommunstyrelsen ska ta fram. När den är klar 
kommer förvaltningen förtydliga hur samverkan kan utvecklas med 
civilsamhället.

Utan eget ställningstagande
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
lämnar remissen utan eget ställningstagande.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/960-3 (Godkänd - R 1) Stadens arbete mot 

våldsbejakande extremism.
 SKHLM 2019/960-2 Stadens arbete mot våldsbejakande 

extremism.
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 SKHLM 2019/960-1.2 Missiv för yttrande samt 
Projektrapport nr 2/2019, Stadens arbete mot våldsbejakande 
extremism för kännedom (3/4)

Sida 37 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-03-26

§ 35
Beslut från IVO 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/864

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/864-9 Beslut. Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO) avslutar ärendet med påtalande av följande 
brister; ........
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§ 36
Protokoll - UNGSK Ungdomsrådet i Skärholmens 
stadsdelsnämnd 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/45

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/45-2 Protokoll 2020-02-12.
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§ 37
Protokoll - Förvaltningsgruppen 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/42

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/42-3 Protokoll 2020-02-27.
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§ 38
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/44

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/44-2 Protokoll 2020-02-20.
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§ 39
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/43

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/43-2 Protokoll 2020-02-21.
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§ 40
Protokoll - Gruppledarmöte 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/40

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/40-2 Protokoll 2020-02-27.
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§ 41
Samlingsärende Balanslista år 2020 
-anmälningsärende
SKHLM 2020/1

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2020/1-6 Balanslista uppdrag - SDN 5/2020-03-26.
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§ 42
Övriga frågor 
Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordförande Johan 
Kling (C) sammanträdet kl 17:30.
 

Sida 45 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd
26-03-2020

Ärende 24
Kontinuerlig uppföljning av fritidsverksamheten

Dnr SKHLM 2019/1044

Johan Rönnblom m.fl. (S), su
Anna Laine m.fl. (V), su

Sissela Nordling Blanco (Fi), ey

Vi instämmer i förvaltningens analys av att befintlig uppföljning av fritidsverksamheten är 
tillräcklig. Att öka den administrativa bördan på verksamheten känns därför inte aktuell i 
nuläget. Vad som bekymrar oss mer är det låga antalet unga som tar del av 
fritidsverksamheten och det minskade antalet flickor i verksamheten. I svaret på skrivelsen 
framkommer att antalet besökare har minskat drastiskt sedan upphandlingen genomfördes 
förra året. Från 5194 besökare under december 2018 till 1318 besökare i januari 2020. Det är 
ett bortfall på 74% av besökarna. Antalet flickor har minskat från ca 48% i december 2018 
till ca 38% i januari 2020. 

Under den rödgrönrosa styret införde vi ett flertal satsningar för att förbättra jämställdheten i 
stadens fritidsverksamhet. Stadsledningskontorets kansli för mänskliga rättigheter hade 
tillsammans med stadsdelarna ett uppdrag att stärka ungas organisering och inom ramen för 
det arbetet genomfördes bland annat kompetenshöjande utbildningar av fritidsverksamhet 
kring jämställdhet, normkritik och antirasism. Det anställdes också lokala projektledare som 
jobbade uppsökande för att stärka ungas rättigheter, bland annat i Skärholmen. Det ledde till 
att tjejgrupper startade och att antalet tjejer på fritidsgårdarna ökade. Vi beklagar att det 
arbetet har lagts ned av det grönblåa styret.

Vi är tre partier som skulle vilja se högre ambitioner kring fritidsverksamheten i stadsdelen 
än det grönblåa styrets besparingar. Alla barn och unga i vår stadsdel ska ha rätt till en 
meningsfull fritid. Fritidsverksamheten fyller dessutom en viktig roll i det förebyggande och 
kompensatoriska arbetet för att utjämna barn och ungas livsvillkor i en stadsdel med stora 
socioekonomiska utmaningar. Det är anmärkningsvärt att besöksantalet tillåts minska och 
ojämställdheten öka, vi förväntar oss att majoriteten agerar för att säkerställa en förbättrad 
tillgång för stadsdelens unga att ta del av en meningsfull fritidsverksamhet.
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Ärende 25
Underskottet inom 
äldreomsorgen i Skärholmens 
stadsdelsnämnd

Dnr. SKHLM 2019/1041 

Johan Rönnblom m.fl. (S)       
Anna Laine m.fl. (V)

Förslag till beslut

Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut

Att återkomma med svar på vilka åtgärder som finns för de brister som framkommer 
i svaret på skrivelsen

Att därutöver anföra

Vi vill tacka för de utförliga svar som nämnden fått på skrivelsen och det är glädjande att läsa 
att reflektionstid nu är schemalagd för medarbetarna. I svaren framkommer dock en del brister 
inom verksamheten exempelvis når man inte målvärdet för produktivitet och inte 
utförandegraden. Vi skulle vilja veta hur dessa brister planeras att åtgärdas eller vad som 
behövs i form av resurser för att åtgärda dessa.
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Ärende 26
Boendeplan för äldre i 
regionen Västra söderort 2021 
med utblick mot 2040

Dnr. SKHLM 2020/126 

Anna Laine m.fl. (V)

Särskilt uttalande 

Det var Vänsterpartiet som under förra mandatperioden initierade arbetet med ett mer 
systematiskt arbete för boende för äldre, arbetet omfattade bland annat ett nära samarbete 
mellan äldrenämnden och exploateringsnämnden men också med privata byggaktörer. Detta 
eftersom vi vet att den demografiska utvecklingen kommer att leda till en större andel äldre i 
staden och att det kommer att ställa krav på olika typer av boende för att möta olika behov för 
en allt större grupp äldre. Samt att detta är ett arbete som behöver ledas av kommunerna och 
ingenting som kommer att lösas av sig själv, det är glädjande att se att även nuvarande 
majoritet fortsatt på den vägen. 

Rörande boende för äldre med psykisk ohälsa anser vi att staden behöver ta ett 
kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att nya profilboenden bör etableras som 
KÖV – kommunövergripande verksamhet.   

De lokala boendeplanerna för äldre ger ett viktigt underlag för framtida planering och 
utbyggnad av olika sorters boenden för äldre. Det är viktigt att detta underlag får genomslag i 
stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden arbetar för att se 
till att det behov som lyfts fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 
ska vara möjligt så behövs boendeplanerna tas fram i nära samarbete med dessa nämnder. 
Framöver skulle det vara önskvärt att det i de lokala boendeplanerna för äldre framgår hur 
planeringen av nya boende för äldre faktiskt ser ut i antal bostäder i olika kategorier i 
markanvisningar och detaljplaner i det område som planen omfattar.
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Ärende 27
Boendeplan 2020-2030 
bostäder med särskild service 
SoL och LSS

Dnr. SKHLM 2020/133  

Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)

Särskilt uttalande 

Boendeplanen för SoL och LSS ger ett viktigt underlag för framtida planering och utbyggnad. 
Under förra mandatperioden togs flera steg för att komma tillrätta med bostadsbristen för 
personer med funktionsnedsättning, en boendeplan och ekonomiska stimulansbidrag togs 
fram.

Det framgår av boendeplanen att det finns brist på boenden redan idag och att behovet 
kommer att öka de kommande åren. Bristen riskerar att leda till att anhöriga tvingas ta stort 
ansvar när staden inte lever upp till sin skyldighet att leverera bostäder åt alla. Därför är det av 
yttersta vikt att detta underlag får genomslag i stadsplaneringen och att 
stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden arbetar för att se till att det behov som 
lyfts fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det ska vara möjligt 
behövs ett nära samarbete mellan dessa förvaltningar och stadsdelsförvaltningarna så att det 
finns utrymme för nybyggnation inom pågående planering. 
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Ärende 30
Avtal lokalvård förskola och 
fritid i Skärholmen

Dnr.  2018/000335

Anna Laine m.fl. (V)
Sissela Nordling Blanco (Fi)

Förslag till beslut

Att inte förlänga avtal gällande lokalvård till förskola och fritid i Skärholmen

Att påbörja arbetet med att återta lokalvård för stadsdelens verksamheter i egen regi 
till dess att avtalsperioden tagit slut den 16 juli 2020

Att därutöver utöver anföra

Lokalvård är grundläggande för all stadens verksamhet och i förlängningen för servicen till 
medborgarna, det går inte att bedriva god och ändamålsenlig verksamhet i lokaler som inte är 
rena och hålls efter. Vänsterpartiet anser att grundläggande kommunal verksamhet ska 
bedrivas i egen regi. 

Enligt Fackförbundet Kommunal är prispress och brist på kvalitetskrav generellt vanligt vid 
upphandling av lokalvård, vilket påverkar arbetsvillkor som arbete på kvällar och helger 
istället för dagtid. I vissa delar av städbranschen är det också vanligt med deltidstjänster. 
Många lokalvårdare har tillfälligt arbets- eller uppehållstillstånd, vilket gör att de har en 
särskilt utsatt arbetssituation.  

För de flesta skulle det inte vara tänkbart att annan grundläggande verksamhet, så som 
förskolepersonal eller undersköterskor helt omfattades av tjänster som staden köpte in. 
Verksamhet i egen regi är också enda sättet för staden att säkerställa goda arbetsvillkor, rätten 
till heltid, kollektivavtal och personalförmåner. Det är märkligt att de som utför en så för 
staden viktig verksamhet inte ska omfattas av stadens personalförmåner och personaltrygghet. 
Det är också enda sättet att säkerställa att det material som används har höga miljökrav. 

Lokalvård i egen regi skulle i högre grad kunna utföras på dagtid där det passar verksamheten, 
vilket minskar obekväm arbetstid. Lokalvårdarna skulle ingå i ett socialt sammanhang, kunna 
växla arbetsuppgifter vid behov och där så passar vara den extra vuxna person som så väl 
behövs i många verksamheter. Inte minst skulle en kommunal anställning garantera 
kollektivavtalsenlig lön, tjänstepension och försäkringar för alla lokalvårdare.
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Att bedriva verksamhet i egen regi ger full rådighet över verksamheten, vilket ger mer 
flexibilitet och möjlighet att vid behov göra snabba ändringar i upplägget. Man får bättre 
kontroll över kvaliteten på arbeten, och administrationen kring upphandling och uppföljning 
blir överflödig. När man läser tjänsteutlåtandet står det också klart hur mycket administrativt 
merarbete som privata utförare skapar. Att ha verksamheten i egen regi är en mer effektiv 
användning av skattepengar än den nuvarande modellen.

Därför yrkar vi på att avtalet inte förlängs och att arbetet med att anställa nya medarbetare 
påbörjas omgående så att ny personal finns på plats när avtalet löper ut. Att rekrytera ny 
personal borde inte vara svårt då staden har kollektivavtal och bra personalförmåner och 
därmed är tryggare arbetsgivare.
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Ärende 32

Motion om att införa metoden GVI mot vapenvåldet

Dnr SKHLM 2020/113

Johan Rönnblom m.fl. (S), su

Anna Laine m.fl. (V), su

Sissela Nordling Blanco (Fi), ey

Vi yrkar att nämnden beslutar att:

• Föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen 

• Därutöver anföra följande

De senaste åren har antalet skjutningar i Stockholm ökat drastiskt. Många gånger är både 
förövare och offer unga män som rör sig i kriminella miljöer, men som samhället med 
befintliga insatser inte lyckats nå.

Därför anser vi att Stockholms stad skyndsamt bör besluta om att införa metoden ”sluta 
skjut” som kommer från den amerikanska modellen Group Violence Intervention (GVI) och 
som haft mycket goda resultat på de platser i USA där den prövats. 

Vi välkomnar att förvaltningen delar vår uppfattning att det är viktigt att arbeta med frågan 
om vapenvåldet, men vi ställer oss frågande till inställningen att staden bör avvakta i väntan 
på metodens utvärdering trots att den uppföljning som hittills gjorts av metoden indikerar 
positivt resultat. Självklart är det viktigt med evidensbaserade metoder, men bristen på 
evidens har inte hindrat majoriteten när det har handlat om att införa exempelvis 
obligatoriska orossamtal för unga som begått brott. 

Vi menar att staden inte har tid att vänta på att fler unga liv ska gå förlorade. Vi hoppas att 
den blågröna majoriteten inser allvaret i situationen och bifaller motionen om att, likt Malmö, 
införa nya metoder mot vapenvåldet med inspiration från den amerikanska modellen Group 
Violence Intervention.
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Skärholmens Stadsdelsnämnd
2020-03-26
Ärende 33

Tapani Juntunen (SD)

Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad

Förslag till beslut

1. Att delvis bifalla förslaget

2. Därutöver vill vi anföra följande:

Stadsdelsnämnden har på remiss mottagit möjligheten att yttra sig gällande anmälan av 
kommunområden till undantag av den nya EBO-lagstiftningen som träder i kraft 1 juli 2020.

Vi Sverigedemokrater ser positivt på att dagersättning och särskilt bidrag utgår vid 
nyanländas flytt till områden med socioekonomiska utmaningar. Genom att stoppa inflödet av 
nya personer som behöver integreras, kan segregationen stävjas.

Vi ställer oss dock frågande kring varför man ämnar att anmäla en del av Stockholms Stads 
utsatta områden för detta undantag. Istället bör samtliga områden som på sikt riskerar få en 
förvärrad situation, inkluderas. Vi anser att utgångspunkten för undantag i EBO-lagstiftningen 
ska grunda sig i rapporten ”Kriminell påverkan i lokalsamhället – En lägesbild för 
utvecklingen i utsatta områden” (2019, Nationella operativa avdelningen). Därför bör 
Stockholms Stad anmäla följande områden till undantag:

Husby
Rinkeby/Tensta
Älvsjö/Solberga
Bredäng
Hagsätra/Rågsved
Hässelby/Vällingby
Vårberg
Östberga

Att enbart fokusera på områden som betecknas som särskilt utsatta och utelämna utsatta 
områden innebär en förvärrad situationen i områden som idag klassas som utsatta områden. 
På sikt riskerar därför de områden som idag klassa som utsatta inom en nära framtid bli 
klassade som särskilt utsatta.
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna
Att: även områden som betecknas som utsatta omfattas av undantaget i EBO-lagen.
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